
Protokół Nr 1/2013 
ze wspólnego posiedzenia Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu; Komisji 

Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego; Komisji Zdrowia, Oświaty i 
Kultury; Komisji Rewizyjnej odbytego w dniu 20 marca 2013r 

 
 
W posiedzeniu udział wzięli członkowie komisji, Przewodniczący Rady Gminy Pan 
Kazimierz Krahel, Wiceprzewodniczący Rady Gminy Pan Stanisław Rudziewicz, Wójt 
Gminy Pan Ryszard Zieliński, Sekretarz Gminy Pan Stanisław Kosiński, Kierownik referatu 
Infrastruktury i Gospodarki Przestrzennej Urzędu Gminy Dubeninki Pan Jan Miler, Pani 
Renata Sojkowska Podinspektor Urzędu Gminy Dubeninki, Pani Bożena Wronowska  
Skarbnik Gminy, Pani Alicja Karwel Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 
Dubeninkach. 
Listy obecności stanowią załącznik do protokołu. 
 
Porządek posiedzenia komisji: 
1. Otwarcie posiedzenia komisji 
2. Wybór przewodniczącego posiedzenia 
3. Zaopiniowanie projektów uchwał Rady Gminy w sprawie: 

a/ uchylenia uchwały dotyczącej przystąpienia do sporządzenia zmiany Studium 
uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy Dubeninki 

b/ przystąpienia do sporządzania zmiany Studium uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania przestrzennego Gminy Dubeninki 

c/ przyjęcia „Wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy 
Dubeninki na lata 2013-2017” 

d/ programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 
zwierząt na terenie Gminy Dubeninki w 2013 roku 

e/ regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie gminy Dubeninki 
f/ zatwierdzenia taryfy za zbiorowe odprowadzenie ścieków do urządzeń 

kanalizacyjnych 
g/ przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 

oraz Przeciwdziałania Narkomanii na terenie gminy Dubeninki na 2013 rok 
h/ udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Gołdapskiego na dofinansowanie zadania 

związanego z przebudową drogi powiatowej nr 1963 na odcinku Degucie – Żytkiejmy 
i/ zmian w budżecie gminy na 2013r 
j/ zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Dubeninki na lata 2011-2022 
k/ wyodrębnienia w budżecie gminy środków stanowiących fundusz sołecki 
l/ zatwierdzenia planów pracy komisji stałych Rady Gminy na 2013r 
ł/ uchwalenia planu pracy Rady Gminy Dubeninki na rok 2013 

4. Zapoznanie się z projektem uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie regulaminu 
wynagradzania i przyznawania dodatków nauczycielom zatrudnionym w szkołach 
prowadzonych przez Gminę Dubeninki 

5. Zapoznanie się z informacją z planowanych remontów budynków i dróg oraz gospodarki 
komunalnej i mieszkaniowej 

6. Przedstawienie „Oceny zasobów pomocy społecznej na 2012r dla Gminy Dubeninki” 
7. Wolne wnioski 
8. Zamknięcie posiedzenia 
 
Ad.1 Otwarcia wspólnego posiedzenia komisji Stałych Rady Gminy dokonał 

Przewodniczący Rady Gminy Kazimierz Krahel i powitał radnych, Wójta Gminy 
Ryszarda Zielińskiego, pracowników urzędu gminy. 

 Na posiedzeniu obecnych było 11 członków komisji. 
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Ad.2 Na przewodniczącego posiedzenia wybrano Andrzeja Kisielewskiego 

Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej. 
 
Ad.3 Głos zabrał Wójt Gminy i powiedział, że uchwała w sprawie zmiany Studium 

uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy Dubeninki była 
już podjęta (prac nie rozpoczęto) i w między czasie wpłynął wniosek od firmy Eko-
Energia z Szaflar. Treść wniosku z 11 lutego 2013r Eko - Energii została przez Wójta 
odczytana, do wniosku została dołączona mapa z zaznaczonym obszarem do 
wnioskowanej zmiany. 

 Następnie Wójt przedstawił mapę z zaznaczonym dotychczasowym obszarem i 
mapę z zaznaczonym terenem do wnioskowanej zmiany. 

 Wójt powiedział, że na tym etapie na mapie nie ma zaznaczonych wiatraków, nie ma 
numerów działek, właścicieli, jest to orientacyjny szkic, nie wiadomo ile będzie 
wiatraków i na dzień dzisiejszy nikt nie wie, z kim te firmy rozmawiają. 

 Radna Jadwiga Świtaj poprosiła o wyjaśnienie czy my, jako Rada możemy ustalić 
pewne warunki, że jak mają być wiatraki „to w takiej a takiej odległości, czy do tego 
nie mamy nic”. 

 Wójt odpowiedział, że myśli, iż w Studium można zapisać. 
        Jadwiga Świtaj dopytywała się, czy potrzebny jest w dalszym ciągu plan miejscowy 

pod wiatraki. Wójt odpowiedział, że trzeba opracować plan miejscowy. 
 Następnie wywiązała się dyskusja w której głos zabrał również Ryszard Gruszka 

mieszkaniec wsi Łysogóra i powołując się na ustawę o samorządzie gminnym 
stwierdził, że radni żądzą gminą, w związku z tym, jako radni mają prawo ustalić 
odległość wiatraków od zabudowań, wysokość wiatraków, kolor wiatraków, moc i 
ilość wiatraków. Ale zrobić to trzeba uchwałą, że ma to być zaznaczone w Studium, a 
nie, jako uchwałą oddzielną, bo to jest podważane. 

 Kontynuując swoją wypowiedź powiedział, iż „z tego, co tu słyszę, któryś z was 
zwrócił uwagę, że wygląda na to, że to ta firma jak gdyby rządzi wami, a nie wy tą 
firmą. A jak oni za 2 miesiące wymyślą, co innego i będą chcieli przesunąć w którąś 
stronę, to znowu będziecie anulować tą swoją kolejną uchwałę i będziecie zasiadali 
do tego tematu jeszcze raz. Teraz żeby sprawa była jasna w Żytkiejmach to idzie od 
tego cmentarza rosyjsko-niemieckiego po Żytkiejmskiej Strudze i zaraz za ogródkami 
działkowymi, toż to nie jest żadne 800 m. Nie wiem, jakimi Wójt drogami jeździ”. 

         Ryszard Gruszka uważał, że firma powinna każdemu radnemu dać mapkę, ( która 
jest w biurze firmy w Żytkiejmach) z propozycjami gdzie prawdopodobnie powstaną 
wiatraki, co nie znaczy, że tam powstaną. 

 Pan Ryszard Gruszka stwierdził, że nie rozumie, dlaczego radni nie mogą otrzymać 
informacji (mapa z przewidywaną lokalizacją wiatraków) od firmy Eko-Energia dla 
swojego użytku i dyskusji z wyborcami, nawet, jeżeli tak jak twierdzi Wójt jest to 
niepotrzebne do Studium. 

 Następnie Ryszard Gruszka wypowiadał się na temat Studium uwarunkowań i 
kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy Dubeninki. 

 Wyjaśnień dla Ryszarda Gruszki dotyczących między innymi obowiązku 
opracowywania przez gminę Studium udzielił Wójt. 

 Głos zabrał Sekretarz Gminy Stanisław Kosiński i powiedział, że ta uchwała nic nam 
jeszcze nie daje, daje nam dopiero Studium, które na podstawie tej uchwały będzie 
mogło być uchwalone. 

 Według ostatniej nowelizacji, która weszła w trakcie ustalania poprzedniego, 
obligatoryjnie trzeba już w Studium zaznaczyć ile wiatraków mniej więcej będzie 
mogło na tym obszarze być. Mniej więcej, bo to nie znaczy wcale, że one będą 
mogły być ustawione dlatego, że na takiej mapie nie ma zaznaczonych zabudowań 
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  czyli nie ma nic. 
 Sekretarz dodał, wyjaśniając dla Ryszarda Gruszki, żeby wiedzieć ile gmina na tym 

zarobi, to trzeba podjąć tą uchwałę. 
 Na posiedzenie przybyła Barbara Klimiuk Pełnomocnik firmy Eko-Energia i zabrała 

głos informując, że 30 listopada 2012r została podjęta uchwała w sprawie zmiany 
Studium, ponieważ został złożony przez nas wniosek o przystąpienie do zmiany 
Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy 
Dubeninki w związku z planowaną lokalizacją wiatraków na terenie gminy. 

 Wówczas, powiedziała Pełnomocnik, złożyliśmy ten wniosek uwzględniając także 
tereny, jak się nam wtedy wydawało o dobrym potencjale energetycznym i może 
niezbyt wielkich kolizjach, jeżeli chodzi o tereny przyrodnicze. 

 We wniosku z 2012r ten obszar obejmował ( w Studium z 2011r były te tereny o 
potencjale wiatrowym, ale nie uwzględniały one stref oddziaływania, o których 
mówiła późniejsza zmiana ustawy) wieś Marlinowo obręb geodezyjny Czarne. 

 Następnie Pełnomocnik przypomniała, że w międzyczasie ( 19.02.2013r) 
Wojewódzki Sąd Administracyjny rozpatrywał skargę na podjętą przez Radę Gminy 
Dubeninki uchwałę w 2011r w sprawie zmiany Studium. 

         Barbara Klimiuk dodała, że Eko-Energia ten czas wykorzystała na to żeby 
skorygować myślenie o zasięgu inwestycji. A także przez to, że rozmawialiśmy z 
właścicielami nieruchomości i rozpoczęty został proces podpisywania umów 
dzierżawy, sprawa stała się bardziej powszechna społecznie, w związku z tym 
zaczęły do firmy docierać też i negatywne stanowiska od różnych Stowarzyszeń. 

 Stanowiska te wskazywały na to, że powinniśmy skorygować obszar tej inwestycji 
żeby pogodzić postulaty z jednej strony społeczne tych, którzy niekoniecznie 
akceptują tego typu inwestycje, ale też i pogodzić z interesem obowiązującego 
Studium. 

 Nasz nowy wniosek złożyliśmy 11 lutego 2013r powiedziała Pełnomocnik nie znając 
wyroku Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Olsztynie. 

 Firma nasza zrezygnowała całkowicie z terenu położonego we wsi Marlinowo (obręb 
geodezyjny Czarne) znajdującego się w krajobrazie chronionym Doliny Błędzianki, a 
także zrezygnować z części obrębu Kiekskiejmy żeby zmniejszyć znacznie ten 
obszar, który byłby brany pod uwagę pod kątem rozmieszczenia wiatraków. 

 Ponadto Pełnomocnik powiedziała, że będą chcieli lokalizować turbiny wiatrowe tak 
żeby ich strefa oddziaływania nie wychodziła poza granice złożonego wniosku. 

 Głos zabrał Wójt Gminy i powiedział, że przed przybyciem Pełnomocnika firmy było 
pytanie, dlaczego jest przesunięcie tej granicy z Lenkup w kierunku miejscowości 
Żytkiejmy. 

         Barbara Klimiuk odpowiedziała, że jest to mapa w skali 1:25000 więc granica nie 
„leci” bezpośrednio po działkach, inaczej byłoby gdyby była to mapa w skali 1:1000. 

 Nie jest to ten etap, bo chodzi tylko o granice obrazowania Studium lokalizacji turbin 
wiatrowych wraz z ich strefami oddziaływania. Granica ta będzie bardziej dokłada, 
ale to zadanie dla planistów, jeżeli te prace będą się toczyć. 

         Wójt zwrócił uwagę, że obszar zakreślony jest dość blisko miejscowości Żytkiejmy i 
zapytał się, czym to jest spowodowane, że właśnie ta strona Żytkiejm. 

         Pełnomocnik odpowiedziała, iż mieliśmy wnioski kilku mieszkańców – właścicieli 
nieruchomości i korzystając z tego faktu, że będziemy składać nowy wniosek 
uwzględniliśmy to, co nie oznacza, że na tym kawałku obrębu Żytkiejm będzie 
można coś zlokalizować. 

 Firma przychyliła się do wniosku mieszkańców, którzy mają prawo rozmawiać z 
inwestorem. Będą robione roczne badania środowiskowe i wtedy okaże się czy 
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 można stawiać wiatraki, więc trudno w tej chwili powiedzieć o stu procentowych 

lokalizacjach. 
 Radna Agnieszka Sztejter zapytała się o przewidywaną ilość wiatraków. 
 Barbara Klimiuk odpowiedziała, że ta liczba ukształtuje się w wyniku badań 

środowiskowych, która byłaby przedmiotem opracowania planu miejscowego. 
 Głos zabrał Wójt Gminy i powiedział, że w istniejącym Studium mamy zaznaczony 

drugi obszar – okolice Dubeninek i zapytał się czy firma Eko-Energia jest 
zainteresowana tym, terenem. 

 Pełnomocnik odpowiedziała, że nie robią żadnych przedsięwzięć na tym terenie. 
 Następnie wywiązała się dyskusja między innymi na temat wysokości 

dopuszczalnego hałasu, możliwości organizowania przez firmę Eko-Energia spotkań 
z mieszkańcami, możliwościach postawienia wiatraka na posiadanych gruntach. 

 Wszelkich wyjaśnień do zadawanych pytań udzieliła Barbara Klimiuk. 
 Radna Jadwiga Świtaj sugerowała, żeby wiatraki odsunąć dalej od Żytkiejm, bo 

ludzie nie chcą ich tak blisko. 
 Głos zabrał Wiceprzewodniczący Rady Gminy Stanisław Rudziewicz i powiedział, że 

my niektórzy bardzo dobrze znamy ten teren i wiemy, w jaki sposób jest on 
zamieszkały. Według nowej propozycji akurat obcieliście Państwo te tereny gdzie są 
najmniej zamieszkałe od strony gminy Wiżajny, a przesunęliście w bardziej 
zamieszkałą stronę - Żytkiejmy. Wiceprzewodniczący Rady pokazał na mapie ten 
teren. 

 Do wypowiedzi Stanisława Rudziewicza ustosunkowała się Barbara Klimiuk i 
powiedziała, że z informacji jakie posiada, właściciele terenów niezamieszkałych 
(grunty pana Kowalewskiego i innych osób) mają podpisane umowy z inną firmą. 
Natomiast, jeżeli chodzi o odsunięcie wiatraków od strony Żytkiejm, otóż jak 
potraktować wnioski ludzi (uwzględnić, czy nie uwzględnić), którzy chcą mieć na 
swoich gruntach wiatraki, to będzie decyzja państwa radnych czy zostanie 
uwzględniony ten obszar. Pełnomocnik dodała, że jeżeli na tej części obrębu 
Żytkiejmy będą 2-3 wiatraki to będzie dobrze, ponieważ nie ma takiej możliwości 
żeby było ich więcej. 

  Radny Jan Bordzio upewniał się czy odległość wiatraków od zabudowań powinna 
określić Rada Gminy. 

         Barbara Klimiuk odpowiedziała, że krążą obiegowe opinie, że niektóre Rady Gminy 
określają odległości, ale nie ma takiej opcji. Pełnomocnik przekazała obecnym do 
zapoznania się stanowiska: Ministerstwa Zdrowia Departament Zdrowia Publicznego 
z 6.12.2012r ws. wpływu elektrowni wiatrowych na zdrowie; Generalnej Dyrekcji 
Ochrony Środowiska Departamentu Oceny Oddziaływania na Środowisko z 
7.12.2012r - odpowiedź dla Wójta Gminy Augustów ws. usytuowania elektrowni 
wiatrowych w odległości bezpiecznej dla ludzi; Prezesa Rady Ministrów 
Rzeczypospolitej Polskiej z 21.11.2012r ws. przyszłości energetyki wiatrowej. 

 Następnie wywiązała się dyskusja również z udziałem Ryszarda Gruszki związana z 
budową wiatraków, przewidywaną ich ilością, odprowadzeniem energii, 
przewidywaną strefą oddziaływania wiatraka, odległością wiatraka od drogi 
wojewódzkiej. 

 Z posiedzenia komisji wybył Andrzej Bronicki, od tej chwili w posiedzeniu 
uczestniczyło 10 członków komisji. 

 Wyjaśnień zadawane pytania udzieliła Barbara Klimiuk. 
 Przewodniczący posiedzenia Andrzej Kisielewski poddał pod głosowanie projekt 

uchwały w sprawie uchylenia uchwały dotyczącej przystąpienia do sporządzenia 
        zmiany Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy 
        Dubeninki. 
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 Projekt uchwały 3 głosami „za”, 0 „przeciw”, 7 „wstrzymującymi się „ został 

pozytywnie zaopiniowany. 
 
 b/ Przewodniczący posiedzenia poddał pod zaopiniowanie projekt uchwały w sprawie 

przystąpienia do sporządzania zmiany Studium uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania przestrzennego Gminy Dubeninki. 

 Projekt uchwały został 5 głosami „za”, 1 „przeciw”, 4 „wstrzymujące się” pozytywnie 
zaopiniowany. 

 Głos zabrał Wójt Gminy Ryszard Zieliński i poinformował, że na opracowanie 
Studium z budżetu gminy wydano 34.223,72 zł, a na opracowanie planu 
miejscowego na Pobłędzie 24.600 zł (brutto). 

 
 c/ Projekt uchwały w sprawie przyjęcia „Wieloletniego programu gospodarowania 

mieszkaniowym zasobem Gminy Dubeninki na lata 2013-2017” omówił Jan Miler 
Kierownik referatu Infrastruktury i Gospodarki Przestrzennej Urzędu Gminy w 
Dubeninkach. W posiedzeniu ponownie uczestniczył Andrzej Bronicki, od tego 
momentu było 11 członków komisji. 

 Jan Miler dodał, że obecnie wysokość czynszu wynosi 2,50 zł -stawka bazowa. 
 Stawka bazowa czynszu jest pomniejszona w mieszkaniach komunalnych o 20% z 

powodu barku instalacji wodnej, o 20% z powodu braku kanalizacji i łazienek. 
 W chwili obecnej w Żytkiejmach została zrobiona kanalizacja sanitarna w związku z 

tym 20% zniżka za brak kanalizacji stała się nieaktualna. Od 1 kwietnia mieszkańcy 
czynsz będą płacić o 20% mniej tj. w wysokości 2 zł/m2 . 

 W ośrodku zdrowia w Dubeninkach czynsz został podniesiony od stawki bazowej  ze 
względu na instalację centralnego ogrzewania o 20% i 10% za łazienki, czyli 
mieszkańcy płacą czynsz w wysokości 3,25 zł/m2 . 

 W Gołdapi stawka bazowa czynszu wynosi 4,15 zł/m2  w mieszkaniach komunalnych. 
 Jan Miler powiedział, że według wyliczeń stawka bazowa na terenie gminy Dubeninki 

powinna być w wysokości 6,46 zł/m2 . 
         Wójt dodał, że dwukrotnie Regionalna Izba Obrachunkowa podczas kontroli 

zarzuciła, że mamy stawkę bardzo zaniżoną. 
 Wyjaśniono dla kontrolujących, że jak zostanie wprowadzona stawka bazowa 

wynikająca z przepisów, to lokatorzy nie zapłacą czynszu w takiej wysokości. 
 Regionalna Izba Obrachunkowa nakazała podnieść stawkę czynszu. 
 Przewodniczący posiedzenia Andrzej Kisielewski przystąpił do zaopiniowania 

projektu uchwały. Projekt uchwały 11 głosami „za” (jednogłośnie) został pozytywnie 
zaopiniowany. 

 
 d/ Treść projektu uchwały w sprawie programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 

oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Dubeninki w 2013 roku 
przedstawiła Renata Sojkowska podinspektor w Urzędzie Gminy w Dubeninkach. 

 Głos zabrał Wójt Gminy Ryszard Zieliński i powiedział, że w budżecie gminy na 
realizację programu zabezpieczono 50 tys. zł. Gmina za umieszczenie w schronisku 
5 szt. psów miesięcznie płaci 1107 zł. Renata Sojkowska przedstawiła jak wygląda 
komplet dokumentacji założonej dla psa z chwilą przyjęcia do schroniska. 

         Wójt zwrócił uwagę, że pojawia się problem kotów. 
 Do Urzędu Gminy wpłynęło pismo podpisane przez kilka osób z terenu gminy o 

pomoc w sprawie bezpańskich kotów, których znaczna ilość ( 30 szt. w tym 15 kotek) 
         żyje w we wsi zgłaszających i jej okolicach. Treść pisma została odczytana. 
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 Wnoszący pismo informują, że kilka kotek zostało wysterylizowanych ( zabiegi 

opłacili z własnych pieniędzy), jednakże z uwagi na koszty nie są w stanie zająć się 
wszystkimi kotami. 

 W związku z tym proszą o pomoc w rozwiązaniu tego problemu np. zabranie części 
do schroniska dla zwierząt, a przede wszystkim o pomoc finansową dla 
przeprowadzenia zabiegów mających zapobiec dalszemu rozmnażaniu się. 

 Pewną ograniczoną ilością kotów są w stanie zaopiekować się jak to czynili do tej 
pory, zapewnić wyłapywanie i dowóz do lecznicy w celu przeprowadzenia sterylizacji, 
lecz proszą o sfinansowanie tych zabiegów w gabinecie weterynaryjnym. 

 Głos zabrał Wójt Gminy i powiedział, że według dokonanego rozpoznania sterylizacja 
1 kotki wynosi 200 zł (15 szt x 200 zł) daje to kwotę 3 tys. zł, natomiast ceny 
sterylizacji kota są różne i wynoszą od 55 zł do 100 zł. 

 Po przedstawieniu pisma wśród obecnych na posiedzeniu wywiązała się dyskusja na 
ten temat. Wójt stwierdził, że trzeba będzie podpisać umowę z lekarzem weterynarii 
na świadczenie usług i dodał, że projekt uchwały zostanie przekazany do konsultacji 
dla Powiatowego Lekarza Weterynarii. 

 Poinformował również, że na terenie gminy jest wyznaczone w Kiekskiejmach 
gospodarstwo rolne celem zapewnienia miejsca dla zwierząt gospodarskich. 

 Przewodniczący posiedzenia poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
 Uchwała została 5 głosami „za”, 0 „przeciw”, 6 „wstrzymującymi się” pozytywnie 

zaopiniowana. Z posiedzenia komisji zwolnił się Andrzej Bronicki. W dalszym 
posiedzeniu uczestniczyło 10 członków komisji. 

 
 e/ Głos zabrał Sekretarz Gminy Stanisław Kosiński i poinformował, że regulamin 

utrzymania czystości i porządku na terenie gminy Dubeninki był uchwalony, ale 
zmieniła się ustawa, która zobligowała Radę Gminy do zaktualizowania tego 
regulaminu. Regulamin utrzymania czystości i porządku w gminie powinien być 
spójny z regulaminem utrzymania czystości i porządku w województwie oraz musi 
być dostosowany do nowej ustawy. 

 Wójt Gminy dodał, że regulamin utrzymania czystości i porządku określa 
szczegółowe zasady utrzymania porządku na terenie gminy Dubeninki, które 
obowiązywać będą od 1 lipca 2013r. 

 Wójt nawiązał do zorganizowanego wyjazdu do Zakładu Unieszkodliwiania Odpadów 
Komunalnych w Siedliskach k/Ełku i stwierdził, że część osób obecnych na 
posiedzeniu uczestniczyła w tym wyjeździe i miała możliwość obejrzenia zakładu. 

 Następnie Wójt powiedział, że gmina Gołdap ustaliła stawkę za odbiór odpadów 
komunalnych od osoby w wysokości 12 zł. Do ogłoszonego przez gminę Gołdap 
przetargu nie przystąpiła żadna firma. W gminie Dubeninki stawka za odbiór 
odpadów komunalnych została ustalona od osoby w wysokości 14,50 zł. 

 Radny Leszek Wilczewski zapytał się za ile firma wywoziłaby śmieci. 
 Wójt odpowiedział, że przetarg pokaże, jaka firma będzie wywozić i za ile. 
 Głos zabrał Sekretarz i wyjaśnił, że po rozstrzygniętym przetargu znana będzie 

kwota za odbiór odpadów z terenu gminy, do której zostanie doliczona opłata 
pobrana na bramie w Zakładzie Unieszkodliwiania Odpadów w Siedliskach i 
wówczas znana będzie faktyczna cena za odbiór odpadów. Uchwaloną przez Radę 
Gminy opłatę miesięczną trzeba będzie zaktualizować. 

 Następnie wywiązała się dyskusja na temat wysokości stawki za odbiór odpadów 
komunalnych, segregacji, metody naliczania opłaty, ilości gospodarstw domowych i 
osób w nich na terenie gminy, wielkości pojemników w zależności od liczby osób w 
gospodarstwie, odbioru innych odpadów typu np. folia. 

 Wójt Gminy uważał, że na terenie gminy należałoby ustalić naliczenie opłaty za 
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  odbiór odpadów komunalnych od osoby i odbiór raz w miesiącu przez cały rok. 
 Od podmiotów gospodarczych gmina nie będzie odbierać odpadów, przedsiębiorcy 

we własnym zakresie zobowiązani będą do zawarcia umowy z firmą. 
 Poinformował również, że osoby posiadające odpady wielkogabarytowe będę mogły 

odwieść do punktu w Kośmidrach bez ponoszenia opłaty za przyjęcie. 
 Z wspólnego posiedzenia komisji zwolniły się Jadwiga Świtaj i Dorota Hołodowska. 

W dalszym posiedzeniu uczestniczyło 8 członków komisji. 
 Przewodniczący posiedzenia Andrzej Kisielewski poddał pod głosowanie projekt 

uchwały w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie gminy 
Dubeninki. 

 Uchwała została 8 głosami „za” (jednogłośnie) pozytywnie zaopiniowana. 
 
 f/ Przewodniczący posiedzenia przystąpił do realizacji kolejnego punktu posiedzenia, 

czyli zaopiniowania uchwały w sprawie zatwierdzenia taryfy za zbiorowe 
odprowadzenie ścieków do urządzeń kanalizacyjnych. 

 Głos zabrała Renata Sojkowska podinspektor w Urzędzie Gminy w Dubeninkach i 
powiedziała, że obecnie opłata za 1 m3 ścieków w Dubeninkach wynosi 7,40 zł, w 
Żytkiejmach 5,74 zł. 

 W okresie od 1 kwietnia 2013r do 31 marca 2014r proponuje się za odprowadzenie 1 
m3 ścieków do oczyszczalni w Dubeninkach taryfę w wysokości 7,70 zł (brutto) do 
oczyszczalni w Żytkiejmach 6,20 zł (brutto), do oczyszczalni w Żytkiejmach z 
przepompowni domowych 5,80 zł (brutto). 

 Po przedstawieniu projektu uchwały wywiązała się dyskusja. Wyjaśnień udzielił Wójt 
Gminy i Kierownik referatu IGP. 

 Przewodniczący posiedzenia poddał pod zaopiniowanie projekt uchwały. 
 Uchwała została 8 głosami „za” (jednogłośnie) pozytywnie zaopiniowana. 
 
 g/ Projekt uchwały w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na terenie Gminy 
Dubeninki na 2013 rok omówił Sekretarz Gminy Stanisław Kosiński. 

 Przewodniczący posiedzenia poddał pod zaopiniowanie przedstawiony projekt 
uchwały. 

 Projekt uchwały 8 głosami „za” (jednogłośnie) został pozytywnie zaopiniowany. 
 
 h/ Głos zabrał Wójt Gminy i informacyjnie zakomunikował, iż był na 2 spotkaniach w 

sprawie Strategii społeczno-gospodarczej województwa Warmińsko-Mazurskiego i 
okazuje się, że nie ma środków unijnych do 2020r na drogi lokalne, gminne i 
powiatowe. Obecnie środki unijne są przeznaczone dla przedsiębiorców 
prowadzących działalność gospodarczą, dla gospodarstw rolnych. Środków 
inwestycyjnych dla gmin wiejskich nie ma, oprócz tego, że będzie robiona kolejna 
ścieżka rowerowa. W województwie Warmińsko-Mazurskim środki unijne otrzymają 
tylko Ełk, Elbląg i Olsztyn, Dyrektor Departamentu Ministerstwa poinformowała, że 
gminy mogą robić inwestycje, ale tylko w oparciu o własne środki. 

 Jan Bordzio zapytał się czy jest może program dofinansowujący zmianę pokrycia 
dachowego. 

 Wójt powiedział, że gmina wzorem roku ubiegłego będzie czynić starania o 
pozyskanie dofinansowania z programu na zdjęcie z dachu eternitu i jego utylizację. 

 Przewodniczący posiedzenia poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 
udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Gołdapskiego na dofinansowanie zadania 
związanego z przebudową drogi powiatowej nr 1963 na odcinku Degucie-Żytkiejmy. 

 Projekt uchwały został 8 głosami „za” (jednogłośnie) pozytywnie zaopiniowany. 
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 i/ Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2013r omówiła Skarbnik 

Gminy Bożena Wronowska. 
 Głos zabrał Wójt Gminy Ryszard Zieliński i poinformował, że została wykonana 

termomodernizacja budynku Szkoły Podstawowej w Dubeninkach, która 
spowodowała ponad 50% oszczędności w ogrzewaniu. Następnie Wójt nawiązał do 
stanu technicznego Szkoły Podstawowej w Żytkiejmach i uważał za zasadne żeby w 
2013r zrobić na ten budynek audyt energetyczny. 

 Koszt wykonania audytu energetycznego i projektu budowlanego na 
termomodernizację wyniósłby ok. 12 tys. zł. 

 W ocenie Wójta warto byłoby w 2013r przygotować dokumenty, a w 2014r wystąpić 
do Banku Gospodarstwa Krajowego o kredyt i wykonać inwestycję. Po zakończonej 
inwestycji poczynić starania żeby kredyt w 20% został umorzony, czyli otrzymać 
premię termomodernizacyjną. 

 Zdaniem Wójta należy wykonać termomodernizację budynku Szkoły Podstawowej w 
Żytkiejmach, ponieważ wiele lat powinna jeszcze funkcjonować. W przypadku 
zmniejszenia się liczby dzieci nie będzie problemu ze znalezieniem firmy, która 
poprowadzi szkołę, ponieważ stan techniczny budynku będzie bardzo dobry. 

 Następnie Wójt przedstawił zakres niezbędnych prac remontowych, które należałoby 
wykonać w budynku szkoły w Żytkiejmach i zapytał się członków komisji czy 
popierają pomysł wykonania termomodernizacji Szkoły P    odstawowej w 
Żytkiejmach wraz z wymianą okien, dachem i co. Po zapytaniu Wójta wywiązała się 
dyskusja, w której wziął udział Leszek Wilczewski sugerując przeniesienie ośrodka 
zdrowia i przedszkola do szkoły w Żytkiejmach. Po udzielonych przez Wójta 
wyjaśnieniach członkowie komisji poparli pomysł wykonania termomodernizacji 
szkoły podstawowej w Żytkiejmach. 

 Wójt Gminy przypomniał również, że jest Stowarzyszenie EGO Kraina Bociana, do 
którego należą gminy z powiatu gołdapskiego, oleckiego i ełckiego. W roku bieżącym 
pojawiają się środki finansowe w wysokości 2,4 mln. zł na przygotowanie 
dokumentacji związanej z opracowaniem ścieżki i dokumentacji na infrastrukturę 
towarzyszącą ścieżce rowerowej. Powyższa ścieżka zacznie się na terenie gminy 
Dubeninki w miejscowości Czarne a zakończy się w Ełku, czyli wszystkie gminy mają 
być połączone siecią ścieżek. Ażeby pozyskać środki finansowe na przygotowanie 
dokumentacji, to 10% tych środków muszą złożyć samorządy. 

 Na posiedzeniu Stowarzyszenia ustalono, że w 2013r gminy wiejskie wpłacą w 2 
ratach po 5 tys. zł. powiat po 25 tys. zł, miasta po 50 tys. zł. 

 Przewodniczący posiedzenia poddał pod głosowanie wniosek o przystąpieniu gminy 
Dubeninki do dofinansowania opracowania dokumentacji związanej z budową ścieżki 
rowerowej. 

 Członkowie komisji 7 głosami „za”, 0 „przeciw”, 1 „wstrzymującym się” wyrazili 
pozytywną opinię w sprawie dofinansowania opracowania dokumentacji. 

 Następnie Andrzej Kisielewski poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 
zmian w budżecie gminy na 2013r. 

 Projekt uchwały 7 głosami „za”, 0 „przeciw”, 1 „wstrzymującym się” został pozytywnie 
zaopiniowany. 

 
 j/ Głos zabrała Skarbnik Gminy i poinformowała, że członkowie komisji nie posiadają 

projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Dubeninki na lata 2011-2022 ponieważ nie został przygotowany na posiedzenie 
komisji. Po czym Skarbnik powiedziała, że w dniu 18 marca br. była na szkoleniu w 
Olsztynie w sprawie WPF. Okazało się, że nastąpiły zmiany w części tabelarycznej i 
zmieniły się dane do WPF w związku z tym w ciągu 1 dnia nie zdążyła opracować 
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  projektu uchwały. Projekt zostanie przygotowany na sesję Rady Gminy. 
 
 k/ Głos zabrał Wójt i odczytał wniosek sołtysa sołectwa Kiekskiejmy w sprawie 

wydzielenia funduszu sołeckiego dla sołectwa Kiekskiejmy bądź wyznaczenia 
równoważnej kwoty na poprawę stanu drogi gminnej łączącej Kiekskiejmy ze wsią 
Lenkupie w części leżącej w granicach sołectwa Kiekskiejmy. 

 Następnie Wójt powiedział, że środki finansowe wydzielone na fundusz sołecki są 
środkami własnymi, a niepozyskanymi z zewnątrz. 

 Głos zabrał Sekretarz i przypomniał, w jaki sposób wylicza się wysokość funduszu 
dla sołectw oraz podał orientacyjne kwoty funduszu na poszczególne sołectwa. 

 Ponownie głos zabrał Wójt i zaproponował, ażeby w budżecie gminy na 2014r 
zaplanować remont drogi Kiekskiejmy – Lenkupie, ponieważ za kwotę ok. 10 tys. zł 
pozyskaną z funduszu sołeckiego, nie ma możliwości jej poprawienia. Na remont 
w/w drogi potrzeba 20-25 tys. zł. 

 Następnie Wójt przedstawił wniosek mieszkańców wsi Mauda i Leszkiemie z gminy 
Wiżajny dotyczący zmodernizowania drogi na odcinku od miejscowości Wobały w 
kierunku miejscowości Mauda. Po czym dodał, iż po sprawdzeniu okazało się, że nie 
ma tej drogi w ewidencji, jest tylko grunt posiadający właściciela, w związku z tym nie 
ma możliwości zmodernizowania wnioskowanej drogi. 

         Wójt poprosił członków komisji o wyrażenie opinii czy w budżecie gminy na 2014r 
uwzględnić remont drogi Kiekskiejmy – Lenkupie. 

 Przewodniczący posiedzenia poddał pod głosowanie wniosek Wójta dotyczący 
uwzględnienia w budżecie gminy na 2014r remontu drogi Kiekskiejmy - Lenkupie. 

 Wniosek Wójta 8 głosami „za” (jednogłośnie) został pozytywnie zaopiniowany. 
 Przewodniczący posiedzenia Andrzej Kisielewski poddał pod głosowanie projekt 

uchwały w sprawie wyodrębnienia w budżecie gminy środków stanowiących fundusz 
sołecki. Proponuje się nie wyodrębniać w budżecie gminy na 2014r funduszu 
sołeckiego. 

 Projekt uchwały 7 głosami „za”, 0 „przeciw”, 1 „wstrzymujący się” został pozytywnie 
zaopiniowany. 

 
 l/ Plany pracy komisji na 2013r zostaną przedstawione na obradach najbliższej sesji 

Rady Gminy. 
 
 ł/ Plan pracy Rady Gminy na 2013r zostanie przedstawiony na najbliższej sesji Rady 

Gminy. 
 
Ad.4 Głos zabrał Wójt Gminy i powiedział, że projekt uchwały zmieniający uchwałę w 

sprawie regulaminu wynagradzania i przyznawania dodatków nauczycielom 
zatrudnionym w szkołach prowadzonych przez Gminę Dubeninki nie będzie stawiany 
pod obrad sesji. Po czym Wójt wyjaśnił, że projekt uchwały został wysłany do 
Związku Nauczycielstwa Polskiego Zarządu Oddziału w Gołdapi celem 
zaopiniowania. 

 Zarząd Oddziału ZNP wyraził negatywną opinię i stoi na stanowisku utrzymania 
dotychczasowych stawek dodatków mieszkaniowych nauczycielom, gdyż są one i 
tak stosunkowo niskie. Treść pisma została odczytana. 

 Następnie Wójt informacyjnie przedstawił proponowaną po zmianach wysokość 
dodatków mieszkaniowych. 

 
Ad.5 Informację z planowanych remontów budynków i dróg gminnych oraz gospodarki 

komunalnej i mieszkaniowej przedstawił Wójt. 
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 Z posiedzenia wspólnego komisji wybył Wiceprzewodniczący Rady Gminy Stanisław 

Rudziewicz. 
 Wójt poinformował, że w budżecie gminy w br. na drogi jest 80 tyś. zł z tego 20 tyś. zł 

na usługi, a 60 tyś. zł na zakupy i 50 tyś. zł (pochodzące z podwyższenia o 5 zł 
podatku rolnego), jako wkład własny na zakup żwiru na drogę Rogajny – Budwiecie. 
W przypadku, gdy inwestycja ta nie zostanie wykonana (brak dofinansowania z 
FOGR), wówczas 50 tyś. zł zostanie przeznaczone na podżwirowanie dróg 
gminnych.  Na odśnieżanie dróg do 20 marca br. wydatkowano dość znaczną kwotę 
w związku z tym pozostało niewiele środków finansowych na drogach. 

 Po ustąpieniu pokrywy śnieżnej zaplanowany jest przegląd zasobów komunalnych. 
  W gospodarce komunalnej zaplanowano 60 tyś. zł na usługi i 112 tyś. zł na zakupy. 
 W zakupach zaplanowano między innymi : 42 tyś, zł na zakup oleju opałowego do 

Ośrodka Zdrowia w Dubeninkach; 5 tyś. zł na opał do Ośrodka Zdrowia i oddziału 
przedszkolnego w Żytkiejmach; 4 tyś. zł na wymianę instalacji elektrycznej w lokalu 
przy ul. Krótkiej w Żytkiejmach; 2 tyś. zł na wymianę okien i drzwi w lokalu w 
Czarnym; 1000 zł na wymianę rynien w budynku przedszkola w Żytkiejmach; 1500 zł 
na przebudowę trzonu kuchennego w Żytkiejmach;  4 tyś. zł na przebudowę pieca i 
wstawienie 2 szt. drzwi. 

 Wójt dodał, że na budynkach komunalnych jest wiele do zrobienia jeżeli chodzi o 
wiatrownice, ale żeby to wykonać należy wynająć firmę ze względu na prace na 
wysokościach. Na ten cel zaplanowano 5 tys. zł. Oznajmił również, że będzie w br.   
ułożony polbruk pod remizą OSP w Dubeninkach oraz wykonana elewacja remizy 
OSP w Czarnym. Koniecznym również jest przełożenie przyłącza wodociągowego 
przy ul. Partyzantów w Żytkiejmach na posesji Witalisa Kibitlewskiego ponieważ na 
tym odcinku regularnie zimą zamarza woda. Należy również sporządzić ewidencję 
dróg gminnych (koszt 10-20 tyś. zł), zamontować piezometry na wysypisku 
( zaplanowano 30 tyś. zł), pokryć papą SBR na oczyszczalni ścieków w Żytkiejmach, 
pomalować budynki remiz OSP w Dubeninkach i Żytkiejmach w przypadku 
zatrudnienia osób w ramach robót publicznych. 

        Jan Bordzio zapytał się czy będą w tym roku malowane wiaty PKS. 
         Wójt odpowiedział, że nie jest planowane malowanie wiat, ponieważ na ten cel 

trzeba przeznaczyć 5 tyś. zł, dlatego malowanie wykonywane jest raz na 3 lata. 
Zasygnalizował również o potrzebie gromadzenia środków finansowych na ciągnik, 
ponieważ 2 które  gmina posiada, mają ponad 30 lat i często psują się. 

 
Ad.6 Ocenę zasobów pomocy społecznej na 2012r dla Gminy Dubeninki przedstawiła 

Alicja Karwel Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Dubeninkach. 
 
Ad.7 W wolnych wnioskach głos zabrali: 
 Wójt Gminy przypomniał, że zostały złożone wnioski o środki finansowe na szkoły 

( na 300 tyś. zł), na modernizację świetlicy w Żytkiejmach i Linowie (na ok. 250 tyś. 
zł), na dofinansowanie imprez kulturalnych ( turniej sołtysa, pożegnanie lata, jarmark 
folkloru w Stańczykach – 50 tyś. zł), na dofinansowanie 4 projektów na 200 tyś. zł. 

 W wyniku złożonych wniosków gmina może ewentualnie pozyskać 800 tyś. zł. 
 Głos zabrał Ryszard Gruszka mieszkaniec wsi Łysogóra i poinformował, że Urząd 

Wojewódzki czy też Urząd Marszałkowski sporządza dwa projekty: Strategia 
Rozwoju Województwa Warmińsko – Mazurskiego 2020 oraz drugi związany jest z 
delimitacją farm wiatrowych i ma być gotowy w lipcu br. W związku z tym zapytał się 
czy nie warto poczekać na wynik delimitacji, jak by się okazało, że Gmina Dubeninki 
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  jest wyłączona. 
 Wójt odpowiedział, iż w programie rozwoju regionów mamy, że nasze województwo 

w połowie jest predysponowane do elektrowni wiatrowych. 
 W kolejnym pytaniu Ryszard Gruszka zapytał się czy jest taka możliwość, żeby w 

nowej uchwale w sprawie przystąpienia do sporządzania zmiany Studium 
uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy Dubeninki 
„zrobić coś takiego, żeby całą gminę Dubeninki, oprócz tam gdzie ustawowo nie 
wolno, ` przeznaczyć pod OZE, nie wymieniając jakie, tylko odnawialne źródła 
energii (OZE) powyżej 100 KW. Natomiast te obszary pod farmy wiatrowe jak gdyby 
uściślić np. uchwałą Rady Gminy określić gdzie mogą one być. Czyli cała gmina 
może być OZE, a farmy wiatrowe mogą być tylko w miejscach gdzie radni uchwalą, 
czy fizycznie jest to możliwe i wtedy problem byłby rozwiązany. Bo może będzie 
fotowoltaika, solary, geotermalna, z jezior czerpać za parę lat, może się to zmienić i 
będą na to środki finansowe”. 

 Sekretarz odpowiedział, iż nie wie jak by to wyglądało finansowo, ażeby uiszczać te 
wszystkie zapisy, to należałoby zmieniać całe Studium. Proponowana zmiana 
Studium dotyczy określonego obszaru. 

 Wójt dodał, że powinniśmy myśleć skąd wziąć środki finansowe na funkcjonowanie, a 
nie myśleć o zakazach. 

 
Ad.7 Zamknięcia posiedzenia dokonał Przewodniczący Andrzej Kisielewski. 
 
 
 
  Protokółowała:     Przewodniczący posiedzenia 
 
      Irena Zakrzewska          Andrzej Kisielewski 


